
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Møde i Borgerrådet, Voksenhandicap 

 

Tid: torsdag den 20. april 2023 kl. 18.30 – 20.00 
 
Sted: Mødelokale 1, Hedensted Rådhus 
 
Inviterede:  
 Laila Munkholm Nielsen, Hedensted Bofællesskab afd. Solhøj 
 Mona Rosengaard Lund, Uldum Bofællesskab afdeling Egespring 

 Pæd repr. fra Uldum Bof, som tolk og støtte for Mona Lund.  
 Lili Gregersen, Hedensted Bofællesskab afd. Lunavej 
 Camilla Brandtlund, Bofællesskabet Rugmarken 
 Anne Lise Jørgensen, suppleant LEV.  

Jenny Groth Bjerking, Voksenhandicapchef 
Vibeke Midtgaard, Leder Hedensted Bofællesskab 

 

Afbud:   Ronni Jørgensen, Hedensted Bofællesskab afd. Rørkærvej 
 
 
Deltog ikke : Inger Larsen, Uldum Bofællesskab afdeling Åbo, Jens S. Nielsen, Højtoften 
(formand), Markus Holbo Rasmussen, Kildebjerget 

Mogens Hansen, Bofællesskabet Syrenvænget og ULF 
Simon A. Jensen, Bofællesskabet Egevej 
Louise Stenmann, LEV 

 
 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkommen v. Jenny Groth Bjerking 
Og præsentation af alle. Navn og længe man har boet og arbejdet.  

 
 

2. Gennemgang af referatet fra seneste møde den 15. december 2022 
 
Ledsagelse til fritidtidsaktiviteter er vi nu ved at vænne os til, men det er rigtig 
træls. Det er svært i hverdagen og især for dem der ikke har familie eller andre 
der kan hjælpe. 

Når man snakker om serviceniveau, så får man som borger den hjælp sagsbe-
handleren sammen med dig(borger) har besluttet.  
 
Færre penge, betyder at der ikke er så mange penge til at betale til personaler. 
Det betyder at der er nogle personaler vi har måttet sige farvel til.  
Borgerne giver udtryk for at de savner disse personer.  
 

Notatark 
 
Sagsnr. 27.15.04-A00-1-16 

Sagsbehandler 

Lotte Adriansen 

 

24.04.2023 
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Færre personaler og samme slags opgaver som før, betyder osse, at der er mere 
at lave for den enkelte personale, og at vi skal hjælpes og personalet får mere 
travlt. Mange har haft samtaler sammen med personalet om hvordan vi kan hjæl-
pes ad med at finde ud af hvad man kan undvære. For eksempel hvilke traditio-
ner.  

SUK – Lederne arbejder med at finde ud af sammen med SUK, hvordan vi kan 
have aktiviteter, derude hvor man bor. Kan der for eksempel laves huskurser. Det 
var et ønske fra Borgerrådet fra i efteråret og vi forventer at vide mere om dette 
inden sommer.  
 
Marcus spurgte hvordan personalet kan spise med. Dette er desværre ikke muligt. 
Den mulighed er helt væk.  
 
Kommentar fra Solhøj – synes det er træls at vi ikke kan spise sammen selv om 
man kan vælge at spise hver sin mad. Eller at personalet bare sidder med ved 
bordet uden at spise. 
 
Personalet har retten til når de selv skal have mad med, at holde en spisepause 
for sig selv, fortæller ledelsen.  
 
På Lunavej synes man det er dejligt at personale og borgere spiser sammen selv 
om det er forskelligt mad.   
 
Kan man blive kørt til borgerrådsmødet? Ja det vil Hedensted Kommune gerne un-
derstøtte og hjælpe med. Så hvis du er valgt ind i Borgerrådet og ikke selv kan 
komme frem, så henvend dig til personalet og bed om deres hjælp. I må gerne 
henvise til Jenny og Vibeke og dette referat.  

 
 

3. Orientering om nyheder i Voksenhandicap 
 
BESPARELSER:  
Jenny fortæller Rådet om hvordan vi arbejder med i hele Voksen Handicap, hvor-
dan vi får det bedst muligt med færre penge i kassen.  
 
Der er mange gode ideer fra jer, fra pårørende og personale. I som borgere vil 
blive spurgt igen.  
Der er ansvarlige for alle de 10 arbejdsgrupper som skal arbejde med at gøre det 
bedst muligt de næste 3½ år. De 6 af grupperne er gået i gang.  
 
Jenny fortæller om et skema (se vedlagt bilag).  

 
 
Der vil ske ændringer i serviceniveau. Serviceniveau : det som sagsbehandler og 
du finder ud af skal være den hjælp du får i hverdagen.  
 
Der er nye måder at snakke om serviceniveau på.  
 
Rehabilitering =  at hjælpe dig med en plan til at udvikle dig og en forbigående 

støtte, fordi du kan lære at mestre noget selv.  
Habilitering    =  at hjælpe og støtte dig til at vedligeholde og eller bygge på det               
du  er god til  
 
Kompensere    =  jeg får hjælp til opgaven, da jeg ikke kan løse den selv.  
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Økonomi : vi skal sørge for at vi har stabilt personale og derfor skal økonomi 
være stabilt. Det betyder at vi alle sammen helst vil have at personalet bliver og 
er trygge i deres ansættelse.  
 

 

Der arbejdes med en retningslinje omkring hvordan personalet kan spise med af 
det samme mad omkring runde fødselsdage, aktivitetet, pårørendesammenkom-
ster. Ledergruppen er i gang med at lave en tydelig retningslinje på dette.  
 
 
SAGSBEHANDLERE:  
Der er kommet to sagsbehandlere mere end før. Nu bliver det sådan at alle bofæl-
lesskaber får de 3 samme sagsbehandlere.  
 
TEAM 1: En af de tre sagsbehandlere tilknyttet f.eks et antal personer. Så man 
kender sin egen sagsbehandler.  
Sagsbehandleren får færre sager. Så i stedet for at hjælpe 100 personer, skal 
man i stedet kunne hjælpe 50.  
I øjeblikket er der 5 af sagsbehandlere der er på barsel = gravid og skal føde en 
baby.  
Det betyder at der lige nu er nogle barselsvikarer for dem. Så på et tidspunkt 
kommer de faste tilbage.  
 
TEAM 2: Mestringsenheden får også faste sagsbehandlere. Tæt samarbejde med 
hjemmeplejen og sygeplejen.  
. Noget kan de hjælpe med og noget kan de ikke hjælpe med. De vil gerne hjælpe 
jer så godt som muligt så det giver mening for jer 

 
 

4. Hvordan oplever i hverdagen nu, der hvor I bor? 
- Hedensted Bofællesskaber,Solhøj : det går fint og stille og roligt. Men der er 

også nogle der ikke har lyst at komme ud af deres lejligheder og snakke i so-
len. Og det er noget nyt. Det var bedre da det gamle personale var der Karen 
og dem.  De havde tid til at sidde sammen med os i solen. Måske er det også 
fordi at nogle er blevet ældre at de ikke har lyst at komme ud af deres lejlig-
hed. Vi mangler nogle der kan sætte noget i gang.  

- Folk bestemmer mere selv hvad de vil. Og det er dejligt med sol.  
- Uldum:  der er også mange der vælger være i deres egne lejligheder. Nogle 

gange (torsdage) laver vi noget sammen. 19 – 20. Lørdagshygge. Det er også 
sammen med personale. Det er rigtig dejligt. 

- Det er også anderledes at vi selv skal tage til coolsport. Når man har en scoo-
ter eller kan tage flextaxa er det fint at tage af sted selv eller hvis man har fa-
milie der kan hjælpe.  

- Vi kan godt mærke at vi skal spare. Vi kan ikke komme på ferie, men i stedet 
kan vi komme på sommerhøjskole med SUK og det er rigtig dejligt. Det er lidt 
dyrt og ikke alle har råd.  

- KILDEBJERGET: de borgere derude er trætte af personalet ikke kan det 
samme som de havde tid til før.  

- Men vi skal på sheltertur i foråret og det er dejligt. 

 
Hedensted Bofællesskaber Lunavej: nervøsitet i starten. Det er træls at vi mister 
nogle ting. Forandringer er svært at vænne sig til og det kræver lang tilvænning.  
Vi er alligevel godt på vej.  

 
Rugmarken: teamet hjælper med det de kan. Jeg kan ikke komme på ferie men 
mig og personalet finder på noget andet i stedet  
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Cool sport: flere familiemedlemmer deltager. De der har mere hjælp behov ser de ikke så 
meget mere. Der er ikke frivillige nok til at der kan hjælpes tilstrækkeligt. Og antallet af 
frivillige er også svingende. Det går okay, men der er bekymring.  

-  
 

Keld Bertelsen leder for Rugmarken er stoppet. D 01.05 starter Jacob Leander Mørch. 
Han har erfaring med arbejdet. Han glæder sig til at møde alle. Der var en pårørende 
med i ansættelsesudvalget og det var meget kvalificerende og godt at vi så fra flere vink-
ler.  

 
 

5. Nogen steder har der været møder, hvor også pårørende har deltaget – har det 
været en god måde at gøre det på? 
 
Uldum, Rugmarken og Hedensted Bofællesskaber har holdt møder. Kaffemøder, 
møde med politikere eller pårørendemøde.  
 
En måde at samarbejde på og få lavet en god information og kommunikation, 
sammen.  
 
Det har været givende.  
LEV : det at lave og skabe eller genskabe relationer der virker, så kræver det at vi 
mødes, kommunikerer og skaber gode stærke relationer. Det giver energi og 
samarbejde. Vi tror der mange der gerne vil, men det kræver vi samles. Det vil vi 
gerne opfordre til at vi hjælpes ad med. 

 
LEV vil gerne arbejde med at lave et møde med politikerne. Der sidder en ar-
bejdsgruppe der er i gang med at arrangere det. Vibeke sidder med i gruppen 
som repræsentant for Borgergruppen.  
 
 
 

6. Punkter til næste møde 
- Vi tænker over det til næste gang. Vi kan sende punkter til Vibeke :  
- Vibeke.Midtgaard@hedensted.dk  
Næste møde i slut august eller september.  
 
 

7. Eventuelt 
 
Vi udsender kommende mødedatoer til alle medlemmer af Borgerrådets senest d. 
10.05.23  
 
 

  
Kan man blive kørt til borgerrådsmødet? Ja det vil Hedensted Kommune 
gerne understøtte og hjælpe med.  
 

Ref. Vibeke  
 
 

mailto:Vibeke.Midtgaard@hedensted.dk

